
 

 

ZPRÁVA 
Okresní kontrolní a revizní rady OSH Plzeň sever  

Shromáždění představitelů sborů 16. 11. 2024 Kyšice 

 
 

     Dámy a pánové, vážení hasiči, vážení hosté, 

    dovolte mi, abych Vás pozdravil jménem okresní kontrolní a revizní rady 

našeho okresního sdružení a přednesl zprávu o činnosti rady za uplynulé období. 

 

    Kontrolní a revizní rada pracuje stále ve stejném složení: já jako předseda a 

dále: Ing. Jan HADINGER, p. Jaromír BECH, paní Marie SEVEROVÁ a Ing. 

Jaroslav MATOUŠEK. Členové rady se zúčastňují jednání podle svých 

pracovních a zdravotních možností. 

 

   Na shromáždění představitelů dne 6. 4. letošního roku v Dobříči Vás můj 

kolega Ing. Matoušek informoval o naší činnosti za předchozí období. 

 

   Od tohoto shromáždění se naše rada sešla celkem 4 x a to konkrétně 20. 5., 19. 

6., 25.9 a poslední jednání jme měli ve středu 13.11.  

    

   Jak Vás pravidelně ve své zprávě informuji na každém jednání je prováděna 

kontrola všech účetních dokladů, výpisů z účtu, pokladních dokladů, pokladní 

hotovosti, faktur a příkazů k úhradě a správnost jejich účtování. Při těchto 

kontrolách nabyly zjištěny nedostatky. Vše je řádně zaúčtováno. Poslední 

kontrolu jsme provedli 13.11. kdy stav financí na účtu byl 676.905,20 Kč, a 

v pokladně bylo 22.537,- Kč. 

 

   Při našich jednáních jsme se rovněž zabývali rozdělením dotací a jejich 

vyúčtování. V této souvislosti Vám chci připomenout, že tato dotace je vždy 

podmíněna dodržením podmínek dle smlouvy o přidělení dotace a to včetně 

termínu řádného vyúčtování.   

 

   Při našem posledním jednání 13. listopadu jsme rovněž projednali výsledky 

hospodaření za deset měsíců letošního roku a rovněž jsme projednali návrh 

rozpočtu na rok 2025. Tyto dokumenty jste obdrželi u prezentace. K takto 

předloženým dokladům nemá rada připomínky.  

 

   Nyní bych vás chtě seznámit o kontrolách, které provádíme na základě pokynu 

z našeho ústředí. Jedná se o kontrolu dokumentace za roky 2022 a 2023. Cílem 

těchto kontrol je hlavně prevence a vzájemné upřesnění způsobu a obsahu 

vedené dokumentace. Kontroly jsou prováděny v souladu s článkem 71 stanov, 

který určuje činnost OKRR s odkazem na čl. 46 a 48 stanov. Jak jsem již řekl, 

cílem není dávat podněty k nějakým postihům, chceme pouze vzájemnou 

diskuzí a upozorněním na některé nedostatky předejít případným 

nepříjemnostem které se mohou při činnosti sboru vyskytnout. 

 



 

 

 

    V letošním roce jsme provedli kontrolu ve dvou sborech Horní Bělá a Ledce. 

Nebudu Vám říkat podrobnosti, ale chci upozornit na některé nedostatky, na 

které jsme při kontrolách narazili. V oblasti kontroly členské základny jsme 

zajistili, že některé sbory nemají k dispozici registrační list, který byl prvotním 

dokladem k registraci sboru u našeho ústředí. V případě, že jej někteří z Vás 

nemají, je možné pořídit kopii (na OSH je k dispozici). Další oblastí, kde jsme 

zjistili nedostatky je vedení zápisů z jednání orgánů SDH a hlavně záznam o 

hlasování při schvalování usnesení. V oblasti ekonomické je to pak skutečnost, 

že některé sbory nemají schválený rozpočet hospodaření. To jsou zatím 

poznatky z provedených kontrol. V příštím roce budeme v kontrolách 

pokračovat. Pokud  by měl některý sbor zájem o naši návštěvu dejte nám vědět, 

rádi přijedeme. 

 

    Dalším pravidelným bodem všech našich jednání je kontrola plnění usnesení 

z jednání výkonného výboru. Usnesení jsou průběžně plněna a rada nemá 

k činnosti VV připomínky. 

  

   V uplynulém období rada neobdržela stížnosti ani podněty k prošetření. 

  

   V letošním roce požádaly dva sbory Ostrov u Bezdružic (5 členů) a Dolní 

Jamné (10 členů) o likvidaci.  Členové jsou z naší evidence odhlášení a sbory 

vymazány z veřejného rejstříku. Celý proces trval téměř celý rok, výkonný 

výbor musel schválit likvidátory, OSH požádalo Finanční úřad o svolení k 

výmazu a potvrzení o bezdlužnosti, za což bylo třeba uhradit poplatky, dále ve 

jmenovaných sborech proběhla inventura, byly podepsány protokoly o ukončení 

a veškerá dokumentace včetně registračního listu daných sborů byla odeslána na 

ústředí do Prahy, tam se vše zkompletovalo a odeslalo na Městský soud v Praze 

a na Obchodní rejstřík.  
 

   Takže k dnešnímu dni máme celkem 128 sborů, 14 okrsků, z toho s právní 

působností 13 (mají přidělené IČ), okrsek Žihle+Bílov není registrován. 

Členů máme k 15. 11. 2024 celkem 6 281 

z toho je mladých hasičů ve věku 3 - 18 let 1.257 : 697 chlapců a 560 dívek 

                dospělí hasiči ve věku 18 - 110 let 5.024: 3 676 mužů a 1 348 žen 

      

  Dámy a pánové,  

  to je vše, co jsem Vám chtěl k činnosti naší okresní kontrolní a revizní rady 

říci. 

   Závěrem bych chtěl poděkovat svým kolegům za spolupráci a odpovědný 

přístup, a protože se blíží konec roku tak mi dovolte, abych Vám všem popřál 

klidné prožití závěru letošního roku a do příštího roku pevné zdraví a plno sil do 

naší další činnosti. 

      

                                                                         Děkuji Vám za pozornost. 

        

          Zpracoval:  Eduard Cízl 

        předseda  OKRR  OSH PS 


